
Månedens profil, august 2011 
– Birgitte Bak-Sørensen 

   
Navn:  Birgitte Bak-Sørensen 
Alder:  47 
Stilling:  Praktiserende læge 
Ægteskabelig status: Gift med Morten 
Børn: 3 døtre – Camilla, Nicoline og Amalie 
Født og opvokset i: Født i Fredericia. Opvokset dels i Esbjerg, 

dels ved Henne i Vestjylland 
 

 

 
   
Hvad har fået dig til at slå dig ned i Øster Hornum?  
Vi skulle flytte til egnen fra Hovedstaden. Vi brugte månederne inden til at køre rundt i Himmerland. På 
denne side af motorvejen stod der på stort set alle skilte: Øster Hornum x km. Så vi kom gennem byen en 
del gange. Uanset fra hvilken retning vi kom, var det en indbydende og smuk by. 
 
Hvad synes du er godt ved at bo i Øster Hornum? 
Jeg kan godt lide det, at folk er interesseret i hinanden. Sætter pris på foreningslivet, er glad for at være en 
del af det fællesskab. Kan rigtigt godt lide, at der er mange, der gerne vil være med til at gøre noget for, at 
byen bliver ved med at være levende og rar at bo i. 
 
Hvad synes du ville gøre det bedre at bo i Øster Hornum? 
At vi fik en tilbygning til hallen -  MeNaTek´et. Med en Foyer med bl.a. café og tumlerum til de små børn, 
med plads til at unge som gamle kan mødes. Endvidere en multihal, trænings lokale og flexible rum til 
f.eks. spinning, squash, ”naturen kom før teknikken-rum” og med mulighed for at slå køjesenge ud til brug 
for overnatning ved idrætsstævner og kurser. 
 
Hvad kunne byrådet gøre for at gøre det bedre at bo i Øster Hornum? 
Ved aktivt at støtte op om de initiativer, der er i byen.  Men også ved at støtte ideen om, at der bliver afsat 
en sum penge til en pulje, hvorfra man vil kunne søge om økonomisk starthjælp til de initiativer, der er i de 
små byer. 
 

 



 

Hvad kan der gøres for at skabe mere aktivitet i Øster Hornum? 
Det er vigtigt at holde fast i byens traditioner for at mødes uformelt og gøre personlige kontakter. 
Lejligheder til at folk kan udveksle erfaringer og ideer. Aktivitet skaber aktivitet. At vi opfordrer hinanden 
til at komme og være med. 
 
Hvad gør du selv for at gøre det bedre at bo i Øster Hornum? 
Er aktiv i idrætsforeningen – tidligere i udvalg, nu som træner og udøver. Søger at være med til at skabe 
aktiviteter. For nylig indvalgt i Halbestyrelsen. Prøver at være åben overfor bl.a. nye i byen. 
 
Hvad optager dig meget lige nu? 
Et par fester i nærmeste fremtid i familien – og maj måneds natur. 
 
Hvilken bog har gjort størst indtryk på dig? 
”Jordens Søjler”. 
 
Hvilket musikværk har gjort størst indtryk på dig? 
Der er flere – men Sort Sol ”Circle Hits the Flame” er et. 
 
Hvilket kunstværk har gjort størst indtryk på dig? 
I virkeligheden et byggeri – Operaen i København, men specielt de flotte store lamper af Olafur Eliasson i 
Foyeren. 
 
Hvilken film har gjort størst indtryk på dig? 
Kan ikke rigtigt vælge. 
 
Hvad ønsker du dig mest af din tilværelse? 
At min familie har det godt. Worldpeace.  
 
Hvad laver du i fritiden? 
Gymnastik -  Nyde freden, roen og naturen her på Tranten. 
 
Hvordan holder du dig i form? 
Gymnastik, Zumba. Kondicykel. 
 
Hvad er din livret? 
Som datter af en fisker: Fisk med lidt smag fra Thailand. 
 
Hvad har du lavet i dine ferier?  
Været meget på Fanø – men også Kroatien i telt. 
 
Hvad kan gøre dig glad? 
At være ude i vejret – uanset hvordan det lige er. At være i gode venners lag. 



 
Hvad kan irritere dig? 
Folk som kun hører sig selv tale. 
 
Hvem beundrer du mest? 
Ghandi. 
 
Hvad ville du gøre, hvis du vandt 10 millioner? 
Rejse og købe en Audi. Dele lidt ud til mine børn. 
 
Hvis du skulle give folk et godt råd, hvad skulle det så være? 
Sørge for at stoppe op og få mærket efter ind imellem om det liv de har, er den slags liv, som de drømte om 
og ønskede sig. 
 
 


